
ČESKÉ OKÉNKO 3 

 

PRO - NA - ZA 

 

FOR = PRO - Většinou používáme ve spojení s lidmi nebo zvířaty 

Koupím květiny pro manželku. Musím koupit granule pro kočku. 

 

FOR = NA – Často vysvětluje důvod (reason): Jdu do hospody na pivo. 

 

FOR = ZA – 1. ve spojení s penězi: Kabelka za 2000 korun. 

       X Pozor! 2. ve spojení s časem: Za týden (=in a week) mám 

dovolenou.  

 

 

ERIKA BYLA NAKUPOVAT 

 

   

  Erika: Ahoj miláčku, podívej, co jsem si koupila! 

  Petr: Co to je? 

  Erika: To jsou moje nové boty! 

  Petr: Ty ses zbláznila! Kolik stály? 

  Erika: Byly jen za pět tisíc... 

  Petr: Ale chtěli jsme šetřit na auto, ne? 

  Erika: Ale miláčku, já jsem je vážně potřebovala! Za 

 týden jdeme na vernisáž a musím je ukázat 

 kamarádkám. A pro tebe mám taky něco, nové 

 pantofle! 
  Petr: Výborně! Ale za co koupíme 

 to auto, to opravdu nevím... 

 

 

 

 

 

 

SLOVNÍČEK 

 

Ty ses zbláznila! - Are you 

nuts? 

šetřit – to save 

vážně – seriously 

vernisáž – vernissage 

ukázat – to show 

pantofle - slippers 

opravdu - really 

 
 

KVÍZ  

 

Doplňte prepozice pro, na, za: 

1. Zítra půjdeme ___ večeři do restaurace. 

2. Manžel má příští týden narozeniny, mám ____ něj velké 

překvapení! 

3. Náš dům jsme koupili ___ 3 miliony korun. 

4. Přijedu ____ tebe zítra v 8 a pak půjdeme do kina ___ ten 

nový film.  

 

     KLÍČ: 1. na, 2. pro, 3. za, 4. pro, na 


